
Zeer Geheim 

RAAD VOOR EUROPESE ZAKEN Ex.nr 

r. 9910 

Notulen van de vergadering gehouden 
op vrijdag 11 december 1981 in de Statenzaal 

van het kabinet van de minister-president 
van 17.00 uur tot 18.45 uur 

Aanwezig: vice-minister-president Den Uyl en de 
ministers Van Dijk en Van der Stoel 
alsmede staatssecretaris Van den Broek. 
Voorts zijn aanwezig de heren Bergman (L&V), 
Boele (EZ), Engering (Fin), Van de Graaf (AZ), 
Korteweg (Fin), Nieman (BZ), Posthumus Meyjes 
(BZ), Raetsen (SoZa), Rutten (PV-EG) en 
De Zeeuw (L&V). 

Secretaris : mr. J.P.M.H. MerckeIbach 
Adjunct-secretaris: mr.drs. K.P. Rade 

1̂  Mededelingen 

Geen onderwerpen 

Voorbereiding van de informele vergadering van de 
ministers van Buitenlandse Zaken over de mandaats-
problematiek op 14 en 15 december 1981 te Londen 
(Aantekening van de staatssecretaris van Buitenlandse 
Zaken dd. 9 december 1981, nr. DIE-337174, met bijlage) 

De vice-minister-president meldt dat de 
ministers De Koning, Van der Stee en Terlouw alsmede 
staatssecretaris Dik een bericht van verhindering 
hebben gestuurd. Spreker deelt mee dat de ministerraad 
de REZ heeft gemachtigd om te beslissen over het 
mandaat op basis waarvan minister Van der Stoel zal 
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deelnemen aan de informele Raad van de ministers van 
Buitenlandse Zaken. Spreker informeert naar de 
verwachtingen van minister Van der Stoel met betrekking 
tot deze informele Raad. 

Minister Van der Stoel antwoordt dat deze 
Raad het karakter van een zogenaamd Gymnich-overleg zal 
hebben. De Commissie heeft meegedeeld dat er tijdens 
deze Raad geen formele besluitvorming zal plaatsvinden, 
doch het is duidelijk dat eventuele besluiten feitelijk 
wel bindend zullen zijn aangezien wijziging hiervan 
nauwelijks meer mogelijk zal zijn. Aan de REZ ligt een 
aantekening voor, waarin een concept Nederlands standpunt 
is opgenomen. Spreker leidt uit de afwezigheid van de' 
ministers van Financiën en Landbouw & Visserij af dat 
deze met dit concept kunnen instemmen. Verder voorziet 
spreker dat de positie van de BRD een moeilijk punt 
zal vormen. 

De heer Korteweg herinnert eraan dat hij aan 
de totstandkoming van de aantekening heeft meegewerkt 
onder het voorbehoud dat hij zijn minister hierover nog 
moest raadplegen. Deze blijkt een restrictiever stand
punt in te nemen. 

De vice-minister-president stelt voor de 
aantekening systematisch te bespreken. Spreker stelt 
als eerste onderwerp de zuivel aan de orde. 

De heer De Zeeuw brengt allereerst de 
verontschuldigingen van minister De Koning voor zijn 
afwezigheid over. Spreker deelt mee dat de voorliggende 
aantekening in overleg met het Ministerie van Landbouw & 
Visserij is opgesteld. Spreker meent, dat met betrekking 
tot de zuivel hetzelfde geldt als met betrekking tot 
de Mediterrane landbouw, nl. dat gestreefd dient te 
worden naar het zolang mogelijk handhaven van één front 
met het VK en Denemarken. De gedachte van een 
franchise dient op principiële gronden afgewezen te 
worden, aangezien deze niet als markt maar als inkomens
instrument wordt gehanteerd. Pas op het moment dat het 
VK en Denemarken hun opstelling wijzigen zal Nederland 
gebruik moeten maken van de voorgestelde terugvalpositie. 

De heer Rutten stelt voor om de.bovenaan 
pag. 3 van de aantekening gedane suggestie om par. 5 
op pag. 12 van het document MAN 25 aan te vullen, in 
die zin te wijzigen dat de voorgestelde zinsnede in 
een aparte paragraaf opgenomen zou moeten worden. Het 
opnemen van deze zinsnede aan het einde van par. 5, 
die aan de gevolgen van de verschillende inflatie
percentages voor de landbouwinkomens is gewijd, zou 
immers de indruk kunnen wekken dat de Commissie enkel 
aandacht zou moeten besteden aan producenten in landen 
met een hoge inflatie, hetgeen bijvoorbeeld België, 
Nederland en Denemarken zou uitsluiten. Het opnemen 
van deze zinsnede in een afzonderlijke paragraaf zou 
duidelijk maken dat deze voor de hele EEG is bedoeld. 






























